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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0399393)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Refshalevej og Forlandet

Teknik- og Miljøforvaltningen orienterede om projekter på Refshalevej og Forlandet, som er vedtaget
politisk i forbindelse med Overførselssagen 2020-2021 og Budget 2022. Projekterne angår
tryghedsskabende tiltag for cyklister og fodgængere.  I bilaget ses forvaltningens præsentation af
projekterne. Forvaltningen bad lokaludvalget om et høringssvar senest den 12. januar 2022 vedr.
tiltag nr. 4 og 5. De øvrige tiltag kommer i høring i lokaludvalget i foråret 2022. Eventuelt kan
forvaltningen og lokaludvalget samarbejde om borgerdialog om disse tiltag.

Forvaltningen oplyste, at stormflodssikring ikke indgår i projekterne. Forvaltningen oplyste desuden,
at kommunen ikke kan planlægge med en cykelforbindelse på Krudtløbsvej, da det er en privat vej.
Dog må porten mellem Refshalevej og arealet ind til Krudtløbsvej ikke holdes lukket, da det er et
internt færdselsareal.

På forslag fra Kirsten V. Andersen vil forvaltningen kontakte Christiania om projekterne, idet
Christiania  må anses for at være en interessent.

En borger undrede sig over placeringen af cykelbaner i tiltagene 0 og 1 i den østlige side af
Refshalevej.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens præsentation
2. Præsentationen, som Teknik- og Miljøforvaltningen har fra projektrådgiveren
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0399394)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 24. november
2021.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 27. oktober 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Jens Eskildsen bemærkede, at referatet af tillægsdagsordenen for mødet den 24. november
2021 ikke er tilgængeligt på kommunens hjemmeside. Sekretariatet vil publicere referatet
igen. 
Jens Eskildsen spurgte, om der som vedtaget i mødet den 24. november 2021 er udarbejdet
en pressemeddelelse om sagen om Ørkenfortet. Sekretariatet svarede, at der vil blive
udarbejdet et udkast til pressemeddelelse den 20. eller 21. december 2021.
Derudover havde lokaludvalget ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den
24. november 2021.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Poul Cohrt om, at lokaludvalget behandler en
tillægsdagsordenssag "Tryghedsskabende tiltag for fodgængere og cyklister på Refshalevej
og Forlandet" efter dagsordenens punkt 2.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for mødet med ovennævnte tilføjelse. 

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 godkendte lokaludvalget
indstillingerne i følgende sager:
9. Borgermøde om Lynetteholm: Strategisk Miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling
10. Puljeansøgninger, december 2021
11. Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje, december 2021.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 24. november 2021 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 24. november 2021 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Distortion 2022 (2021-0399352)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Teknik- og Miljøudvalgets rammetilladelse til
Distortion-arrangementer på og overfor Christianshavn i perioden 1.-5. juni 2022 til efterretning samt
udpege lokaludvalgsmedlemmer til at holde dialogmøde med afviklingschefen for
Distortion-gadefesterne.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Teknik- og Miljøudvalgets rammetilladelse til
Distortion-arrangementer på og overfor Christianshavn i perioden 1.-5. juni 2022 til efterretning

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger 3-4 lokaludvalgsmedlemmer til at holde dialogmøde
med afviklingschefen for Distortion-gadefesterne.

Problemstilling

Dialogmøde med Distortion

Afviklingschefen for Distortion-gadefesterne skrev den 1. december 2021 til hhv. Christianshavns
Lokaludvalg og Indre By Lokaludvalg:

"Jeg skriver på vegne af Distortionfestivalen som afviklingschef for gadearrangementerne. I 2022
antager Distortion et nyt format, hvor der ikke længere er den velkendte gadefest på Nørrebro, men
derimod nogle spredte arrangementer op gennem Inderhavnen. Distortion bliver afviklet fra den 1. -
5. juni, og havnearrangementerne vil ligge om onsdagen og fredagen. Jeg skriver derfor allerede nu
for at starte en dialog op omkring processen, så I som lokaludvalg får den information I har brug for.

Overordnet set er der tale om en nedskalering og spredning af festivalen. Dvs det er ikke meningen
at flytte Nørrebro-gadefesten til havnen 1:1. Planen, som behandles af Teknik- og Miljøforvaltningen,
tager udgangspunkt i et betalingsarrangement ved Langebro om onsdagen (med en kapacitet på
4000 gæster) samt nogle mindre arrangementer langs havnefronten fra Islands Brygge og op til
Inderhavnsbroen fredag. Samme dag vil der være mindre nedslag i Nordhavnen og Sydhavnen samt
arrangementer ude på Refshaleøen fredag og lørdag.

Uden for havneområdet vil der være den klassiske gadefest på Vesterbro om torsdagen samt
koncerter på Rådhuspladsen onsdag og torsdag.
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Jeg tænker der hurtigt opstår en masse spørgsmål hos jer med sådan en nyhed, så jeg vil høre om vi
kunne tage et møde, hvor jeg kan fortælle lidt mere om, hvad der kommer til at ske? Det er ikke så
voldsomt som det måske kan lyde :-)

Jeg vedlægger to kort, hvor I kan se de Inderhavnsområder vi besøger i 2022. Der er ikke tale om
100% fastlagte placeringer, men brugsområdet er nogenlunde fast.

Mvh

Tim Ulrich
Afviklingschef Distortion Gadefester"

 

Rammetilladelse til Distortion gadefester 2022
Sagen "Rammetilladelse til Distortion gadefester 2022" blev godkendt af Teknik- og Miljøudvalget 
den 6. december 2021. 

Link til
referatet: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-06122021/referat/punkt-9

Af sagen og bilagene fremgår det, at Teknik- og Miljøforvaltningen agter at give NusNus Aps
tilladelse til gadefester på vejareal

Ved Langebro onsdag den 1. juni 2022 kl. 16-22. Zonen strækker sig fra under Langebro
langs havnen hen til Lille Langebro og på vejen Ved Langebro hen til tilkørslen fra
Amager Boulevard. NusNus Aps oplyser, at zonen har en kapacitet på 4.000 personer.

På områder ved Inderhavnen fra Nordhavn til Sydhavn fredag den 3. juni 2022 kl. 15-21. I
følge NusNus Aps drejer det sig om i alt ca. 12 mindre aktiviteter med max. kapacitet pr.
arrangement på 300-500 personer, en mellemaktivitet med en kapacitet til 500 1.000
personer og fire Action-Hygge aktiviteter. Konceptet Action-Hygge  blev præsenteret i
2021, og rummer en række planlagte gadeaktiviteter uden musikbærende aktiviteter. 

På og overfor Christianshavn drejer det sig i følge ansøgningen fra NusNus Aps :om

Kalvebod Brygge, Bølgen - samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
Inderhavnen, Christianshavn - samlet kapacitet: 1.500-2.000 personer
Inderhavnen ved Blox- samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
Inderhavnen ved Havnegade - samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
Refshaleøen, Sønder Refshalebassin - samlet kapacitet: 1500-2000 (ved badene) 5000 i
alt.
Refshaleøen, Halvandet - samlet kapacitet: 1000-1500.

 

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget tager Teknik- og Miljøudvalgets rammetilladelse til
Distortion-arrangementer på og overfor Christianshavn i perioden 1.-5. juni 2022 til efterretning og
udpeger 3-4 lokaludvalgsmedlemmer til at holde dialogmøde med afviklingschefen for
Distortion-gadefesterne.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Distortion holdes den 1.-5. juni 2022.

Beslutning
Til mødet forelå en invitation med bilag fra Indre By Lokaludvalg til at samarbejde om at følge op på
rammetilladelsen til Distortion 2022. Se bilagsoversigten.

 

1. Lokaludvalget tog Teknik- og Miljøudvalgets rammetilladelse til Distortion-arrangementer på og
overfor Christianshavn i perioden 1.-5. juni 2022 til efterretning, idet der var følgende
bemærkninger til sagen:

Der har ikke været borgerdialog om tilladelsen, og Teknik- og Miljøforvaltningen undlader
at svare Indre By Lokaludvalg på lokaludvalgets bemærkninger om borgerdialog.
Planen for Distortion 2022 er foruroligende.
Der er tale om en tivolisering af havneløbet. Arealerne langs havnen er ikke egnet til
Distortion-arrangementerne.

2. Lokaludvalget udpegede Ulla Bo Skovvart, Jette Philipsen og Jens Eskildsen til at deltage i et
dialogmøde den 5. januar 2022 med afviklingschefen for Distortion-gadefesterne og med
repræsentanter for Indre By Lokaludvalg.

3. Lokaludvalget besluttede at tage imod invitationen fra Indre By Lokaludvalg om at samarbejde
om at følge op på rammetilladelsen til Distortion 2022.

Bilag
1. Udkast til rammetilladelse til Distortion 2022
2. LangebroXBrugsomradeOnsdag2022-A1-v03
3. InderhavnenBrugsomradeFredag2022-A1-v03
4. Ansøgning Distortion 2022
5. Nyt bilag: Brev fra Indre By Lokaludvalg om samarbejde vedr. Distortion 2022
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5.1. Nyt bilag: Brev fra Indre By Lokaludvalg 3. december 2021 til Teknik- og Miljøudvalget om
Distortion 2022
5.2. Nyt bilag: Teknik- og Miljøforvaltningens svar på Indre By Lokaludvalgs brev den 3. december
2021
5.3. Nyt bilag: Brev fra Indre By Lokaludvalg 15. december 2021 til Teknik- og Miljøudvalget om
rammetilladelse til Distortion-gadefester 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Ønsker til udviklingen af Nyholm (2021-0397588)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ønsker til udviklingen af Nyholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender forslaget fra Nyholm-gruppen om ønsker til
udviklingen af Nyholm, der ses i bilaget.

Problemstilling

På nuværende tidspunkt, hvor størstedelen af Nyholm sandsynligvis bliver fredet, vurderer
Nyholm-gruppen, at det er vigtigt, at lokaludvalget på basis af sine visioner i en mere detaljeret grad
stiller forslag om den fremtidige brug af området, og arbejder på at få indflydelse på de endelige
beslutninger i stat og kommune. 

Løsning

I bilaget ses Nyholm-gruppens forslag til lokaludvalgets ønsker til udviklingen af Nyholm.
Nyholm-gruppen foreslår,

at Staten beholder Nyholm, men overfører området fra Forsvarsministeriet til Kulturministeriet i
lighed med bl.a. Kronborg og Søfortet Trekroner.

at nybyggeri udenfor de fredede områder og fortidsmindebeskyttelseslinjen sker med respekt
for de fredede og bevaringsværdige bygninger.

at Flådens Leje, vandet vest for Nyholm, kan anvendes til vandrelaterede aktiviteter.

at der udarbejdes en helhedsplan for hele Nyholm samt Flådens Leje.

Derudover har Nyholm-gruppen en række konkrete forslag bl.a. vedr. boliger, infrastruktur, idræt og
uddannelsesinstitutioner.

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender forslaget fra Nyholm-gruppen om ønsker til
udviklingen af Nyholm.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Nyholm-gruppen arbejder videre på det grundlag, lokaludvalget beslutter.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget godkendte forslaget fra Nyholm-gruppen om ønsker til udviklingen af Nyholm,
der ses i bilaget.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at ønskerne sendes til den
kommende overborgmester, den kommende teknik- og miljøborgmester, forsvarsministeren og
de relevante myndigheder.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalget og sekretariatet
udarbejder et presseberedskab, som kan anvendes i forbindelse med offentliggørelsen af
afgørelsen om fredningssagen for Nyholm.

Bilag
1. Nyholm-gruppens oplæg til ønsker til udviklingen af Nyholm
2. Fredning
3. Anvendelse efter fredning
4. Fortidsmindebeskyttelse
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Fortætning i gårde og huludfyldning i karreer (2021-0399359)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev om fortætning i gårde og huludfyldning i karreer
til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget samt Økonomiforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at brevet om fortætning i gårde og huludfyldning i
karreer, der fremgår af løsningsafsnittet, sendes til Økonomiudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget samt Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

I mødet den 27. oktober 2021 drøftede lokaludvalget, hvilken holdning det har til afsnittene i
Kommuneplan 2019 om huludfyldning og fortætning (se bilaget). Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

Det er især et problem for Indre By og Christianshavn.
Kommuneplanen skal ændres på dette punkt. 
Gårdsaneringerne gav lys og luft. Huludfyldninger og fortætning vil give skygge.
Det er politisk, men gårdlaugene og beboerrepræsentationerne bør inddrages ved
beslutning om fortætning og huludfyldning.
Der mangler en definition af, hvad tæthed er. Der er brug for praktiske eksempler. Fx. kan
man se forhøjelsen af Ørkenfortet som en fortætning.

Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen og Katinka Haxthausen til sammen med sekretariatet at
udarbejde et udkast til brev om lokaludvalgets holdning til huludfyldning og fortætning.

 

Løsning

Udkast til brev

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget samt
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen: 
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"Christianshavns Lokaludvalg har det seneste halve år drøftet kommunens politik vedr. fortætning i
gårde og huludfyldning i karreer, som den kommer til udtryk i Kommuneplan 2019.

Vi henviser til

indsatsen, der omtales på side 51 i Kommuneplan 2019: "Vi arbejder med en stationsnær
fortætning, der understøtter en udbygning af den kollektive trafik."

Indledningen til kapitel 4 på side 96 i Kommuneplan 2019, hvor der står:
"Kommuneplanrammer og generelle bestemmelser sætter rammerne for byggeriet 
Kommuneplan 2019 fastsætter de overordnede rammer for byggeriet i København. Rammerne
er specifikke regler som kommunen skal følge i lokalplanlægningen. De indgår også i
kommunens helhedsvurdering af ansøgninger om byggetilladelse, når der ikke er lokalplan og
et projekt ikke kræver lokalplan. Det er emner som fx anvendelse, tæthed, parkering samt
områder uden bebyggelse. Rammerne for lokalplanlægningen og byggeriet kan deles op i
generelle bestemmelser og konkrete kommuneplanrammer.

Generelle bestemmelser
De generelle bestemmelser fastsætter regler og krav til bl.a. boliger, parkering, detailhandel og
friarealer. Formålet med de generelle bestemmelser er at sikre, at de overordnede politiske
visioner og målsætninger omsættes til konkret byplanlægning. Det gælder eksempelvis
bestemmelser for særlige bebyggelsesforhold, herunder huludfyldning. Bestemmelsen har til
hensigt at skabe mulighed for en fortætning af den eksisterende by og dermed sikre en
bæredygtig byudvikling." 

Redegørelsen for byudvikling i Kommuneplan 2019, der ses
her: https://kp19.webprod.kk.dk/retningslinjer/overordnet-byudvikling/byudvikling. 

de generelle bestemmelser for særlige bebyggelsesforhold i rammerne for byudviklingen i
Kommuneplan 2019, hvor der bl.a. står: "Ved huludfyldning i karreer og gadeforløb kan den
maksimale bebyggelsesprocent overskrides og friarealprocenten fraviges, hvis de ubebyggede
arealer vurderes at blive tilfredsstillende. Bestemmelse finder ikke anvendelse i E0- og
J0-områder (kreative zoner), hvor det tilstræbes at bevare den eksisterende bebyggelse."

Problematikken hænger nøje sammen med kommunens ønske om gode og grønne boligområder, og
den relaterer sig til 2-3 konkrete byggerier i gårde på Christianshavn de seneste år samt til en
igangværende byggesag vedr. opførelse af et hus i et hul i en karré, som benyttes som ind- og
udgang af karreens beboere.

Kommunen arbejdede for årtier siden med gårdrenoveringer og nedrivning af bagbygninger og ikke
tidssvarende- og dårlige boliger. Dette førte bl.a. til, at kommunen stod for oprettelse af en lang
række gårdlaug, så beboerne i karreerne ud til gårdene med tiden fik et godt og tiltalende gårdmiljø til
ophold og fælles aktiviteter.

Gårdlaugene er pålagt som en servitut på arealerne, som gør, at der kun kan ske ændringer via en
godkendelse fra Kommunen.
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I henhold til Kommuneplan 2019 kan gårdarealer bebygges via huludfyldning og randbebyggelse
uden, at der skal tilvejebringes lokalplaner for byggeriet, fordi rammerne i Kommuneplanen muliggør
det. Det betyder, at de af kommunen oprettede gårdlaug kan få reduceret gårdarealerne
administrativt af Teknik- og Miljøforvaltningen uden nogen form for politisk drøftelse.

Derfor ønsker Christianshavns Lokaludvalg, at det indarbejdes i Kommuneplanen, gerne som et
kommuneplantillæg, at det kræver en lokalplan, hvis et af kommunen oprettet gårdlaugsareal ønskes
bebygget. Det sikrer en politisk behandling af spørgsmålet om inddragelse af gårdarealer og dermed
også, at der gennemføres en offentlig høring om en sådan inddragelse af beboernes friareal.

Problemet kan også løses med, at man udarbejder lokalplaner for hele Christianshavn. Vi henviser til
side 42 i Kommuneplan 2019:

Byen rummer med sin mangeårige historie værdifulde kulturmiljøer og bevaringsværdige bygninger,
som vidner om fortidens københavnerliv og den udvikling, der er fundet sted. Historiske og kulturelle
spor er med til at give identitet og kant til nutidens og fremtidens by. Derfor har vi udpeget værdifulde
kulturmiljøer og bevaringsværdige bygninger, så de kan blive aktiveret i omdannelsen og udviklingen
af byen. Enten i bevaret form eller transformeret til ny anvendelse, der bygger videre på de historiske
lag. I løbet af kommuneplanperioden udarbejdes der en opdatering af værdifulde kulturmiljøer i
kommuneplanen. Desuden sættes der gang i arbejdet med at byen bliver dækket af lokalplaner,
startende med middelalderbyen og Christianshavn.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sende sekretariatet det til Økonomiudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget samt Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag

0. Link til Kommuneplan 19

https://kp19.kk.dk/

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte, at brevet om fortætning i gårde og huludfyldning i karreer, der
fremgår af løsningsafsnittet, sendes til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget samt
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag
1. Afsnit i Kommuneplan 2019 om huludfyldning og fortætning
2. Uddrag af Kommuneplan 2019 - retningslinjer for byudvikling
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Bopælspligt (2021-0397556)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Teknik-og Miljøforvaltningens notat til lokaludvalget om
bopælspligt i Københavns Kommune til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Teknik-og Miljøforvaltningens notat til lokaludvalget om
bopælspligt i Københavns Kommune til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget drøftede den 27. oktober 2021 konsekvenserne af, at antallet af meget dyre lejligheder
i Christianshavns Lokaludvalgs område er stigende og antallet af lejligheder uden bopælspligt
formentlig også stigende. Lokaludvalget besluttede at opfordre Borgerrepræsentationen til at
stramme op på bopælspligten. Lokaludvalget gjorde opmærksom på, at der den 1. januar 2021 kom
nye regler om bopælspligt. Se lokaludvalgets brev til Borgerrepræsentationen i bilaget.

Som svar sendte Teknik- og Miljøforvaltningen den 29. november 2021 et notat om bopælspligt i
Københavns Kommune til lokaludvalget. Se bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg tager Teknik-og Miljøforvaltningens notat til
lokaludvalget om bopælspligt i Københavns Kommune til efterretning. 

I bilaget ses et udtræk fra KK Statistikbank, der viser hhv. antallet af boliger og antallet af beboede
boliger i Christianshavns Lokaludvalgs område.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget tog Teknik-og Miljøforvaltningens notat til lokaludvalget om bopælspligt i
Københavns Kommune til efterretning med følgende bemærkninger:

Lokaludvalget har samme holdning til spørgsmålet om bopælspligt som Københavns
kommune. Lokaludvalget bør bakke kommunen op.
Der bør være offentlighed om sagen.
Folk kan indberette boliger, som ikke anvendes i overensstemmelse med reglerne om
bopælspligt.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Poul Cohrt om, at lokaludvalget udarbejder materiale til
medierne om sagen.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Kirsten V. Andersen om, at lokaludvalget omtaler sagen
i sit nyhedsbrev.

Bilag
1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om bopælspligt i Københavns Kommune
2. Fra KK Statistikbanken: Antal boliger og antal beboede boliger i Christianshavns Lokaludvalgs
område
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Ønskeliste vedr. Overførselssagen (2021-0397764)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ønsker til Overførselssagen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende ønskelisten vedr.
Overførselssagen, der fremgår af løsningsafsnittet, til den tiltrædende
Borgerrepræsentation samt til de forvaltninger, ønskerne angår.

2. at Christianshavns Lokaludvalg opfordrer arbejdsgrupperne til at foreslå ønsker til Budget
2023. Ønskerne drøftes i lokaludvalgets møde i marts 2022. Ønskelisten vedr. Budget
2023 besluttes i mødet i april eller maj 2022. 

 

Problemstilling

Overførselssagen

Hvert forår er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af
kommunens mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan
enten tildele midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter. Der kan
overføres både driftsudgifter og anlægsudgifter.

Løsning

Ønskeliste

I mødet den 24. november 2021 besluttede lokaludvalget at bede arbejdsgruppen Byplan, Trafik og
Havn om at gennemgå og uddybe den indstillede ønskeliste til kommunens Budget 2023 og
Overførselssagen med henblik på at komme med et forslag til lokaludvalgets møde den 15.
december 2021.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havns forslag til en ønskeliste til Overførselssagen har forbedring
af forholdene for cyklister og fodgængere som det gennemgående tema. Ønske nr. 10  er foreslået af
Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg. Ønskelisten er ikke prioriteret.
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1. Cykelfremkommelighed i Torvegade jf. projektet, som Teknik- og Miljøforvaltningen har
udarbejdet; gerne anlagt i etaper.

2. Cykelsti på Refshalevej mellem Noma og Børnebyen jf. projektet, som Teknik- og
Miljøforvaltningen har udarbejdet

3. Cykelsti i eget tracé på Danneskiold-Samsøes Allé
4. Projekt, der regulerer af trafikken nedenfor Inderhavnsbroen på Grønlandske Handels Plads
5. Projekt, der regulerer trafikken nedenfor Lille Langebro ved Langebrogade
6. Projekt, der regulerer trafikken på Cirkelbroen
7. Projekt, der regulerer trafikken på Promenaden mellem Lille Langebro og Knippelsbro
8. Projekt, der regulerer trafikken på arealet foran Hal C
9. Gang- og cykelforbindelser mellem Refshalevej og boligområderne på Margretheholmvej

10. Overgange mellem vejbane og fortov ved vejkryds skal nivelleres, så både kørestols- og
rollatorbrugere kan komme frem.

Ad 4, 5, 6, 7 og 8: Forslagene er et udtrykt for et behov for at skabe større trafiksikkerhed og -tryghed
for dem, som færdes på arealer, hvor trafikarterne blandes. Især fodgængere føler sig utrygge de
nævnte steder, fordi cykeltrafikken er intens og fordi mange cykler forholdsvis hurtigt. I bilaget ses
Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. forholdene ved Lille Langebro og Facebook-kommentarer
om forholdene på stedet.

Ad 9. Margretheholm har ca. 2.000 indbyggere, men cyklister og fodgængere har kun adgang til og
fra området via Margretheholmvej.

Ad 10. I mange vejkryds på Christianshavn er der en brat overgang mellem fortov og vejbane.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender ønskelisten til den tiltrædende Borgerrepræsentation primo januar 2022.

Arbejdsgrupperne opfordres til at foreslå ønsker til Budget 2023 med henblik på en drøftelse af dem i
lokaludvalgets møde i marts 2022. Ønskelisten vedr. Budget 2023 besluttes i mødet i april eller maj
2022.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at etablering af
elevatorer i Christianshavns Beboerhus og i CIKs bygning i Bådsmandsstræde kommer med på
ønskelisten vedr. Overførselssagen. 
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Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at forslag nr. 4-8 slås
sammen til ét forslag

Lokaludvalget godkendte ønskelisten vedr. Overførselssagen, der fremgår af løsningsafsnittet,
med de tiltrådte ændringsforslag. Formanden blev bemyndiget til at sende ønskelisten til den
tiltrædende Borgerrepræsentation samt til de forvaltninger, ønskerne angår.

2. Lokaludvalget opfordrede arbejdsgrupperne til at foreslå ønsker til Budget 2023. Ønskerne
drøftes i lokaludvalgets møde i marts 2022. Ønskelisten vedr. Budget 2023 besluttes i mødet i
april eller maj 2022. 

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. ved Lille Langebro
2. Facebook-kommentarer om forholdene ved Lille Langebro
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0399395)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til
efterretning - se bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

 Forretningsudvalget

 Byplan, Trafik og Havn  

 Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

 Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

 Miljøgruppen

      inkl. Genbrugsgruppen

 Stormflodssikringsgruppen

  Lynetteholm-gruppen

 INFO/Event-gruppen

 Torvegruppen
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Ad hoc-grupper

 Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

  Følgegruppen vedr. Torvegade

  Papirøen-gruppen

  Operaparken-gruppen

  Trafikplangruppen

  Knippelsbro Torv-gruppen

  Nyholm-gruppen

  Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok

Repræsentation i andre fora

 Hal Cs brugergruppe

 Torvenetværket

 Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
 
INFO/Event-gruppen
Jette Philipsen oplyste om Jul på Torvet den 27. november 2021, at assistancen fra elektrikeren, som
lokaludvalget havde betalt for at være til stede, ikke havde været god nok. Hun oplyste desuden, at
meget få lokaludvalgsmedlemmer deltog i arrangementet.
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Jette Philipsen oplyste, at med lokaludvalgets godkendelse vil Nytårskuren den 7. januar 2022 blive
aflyst pga. af corona-situationen. I stedet vil der blive afholdt et offentligt arrangement den 25. marts
2022, hvor man kan få lejlighed til at tage afsked med det gamle lokaludvalg og byde velkommen til
det nyvalgte lokaludvalg. Arrangementet holdes i Salen i Beboerhuset.
 
Lokaludvalget godkendte aflysningen af Nytårskuren den 7.  januar 2022 og arrangementet den 25.
marts 2022.
 
Genbrugsgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at gruppen ikke eksisterer længere.

Stormflodssikringsgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at Lis Schertiger-Nielsen havde meldt afbud til mødet i gruppen. Det
fremgår ved en fejl ikke af referatet.

Papirøen-gruppen

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalgets offentlige informationsmøde sammen med Indre By lokaludvalg
om vandkulturhuset på Papirøen, der skulle holdes den 19. januar 2022, er udskudt indtil videre, da
der først skal holdes et følgegruppemøde om byggeriet.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Stormflodssikringsgruppen
2. Arbejdsgruppen Sociale forhold, Sundhed og Omsorg
3. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
4. Miljøgruppen
5. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Borgermøde om Lynetteholm: Strategisk Miljøvurdering af infrastruktur og
byudvikling (2021-0397559)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om status på lokaludvalgets borgermøde om
Lynetteholm til efterretning.  

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringen fra Lynetteholm-gruppen, der fremgår af
afsnittet "Problemstilling", til efterretning.

Problemstilling

Orientering fra Lynetteholm-gruppen:

På sit møde d. 24. november 2021 besluttede lokaludvalget, efter indstilling fra Lynetteholm-gruppen,
at afsætte 20.000 kr. til afholdelse af et borgermøde om Lynetteholm. Formålet med borgermødet vil
være at drøfte den strategiske miljøvurdering (SMV) af det samlede Lynetteholm-projekt og indhente
synspunkter herom til brug for afgivelse af høringssvar om den strategiske miljøvurdering.

Med beslutningen om at afsætte 20.000 kr. til borgermødet blev der, for at være på den sikre side,
taget højde for at høringen om SMV en kunne finde sted hen over julen med en frist for høringssvar
tidligt i det nye år og derfor behov for at afholde borgermødet ligeledes tidligt i 2022.

Der foreligger nu oplysninger om tidsplanen for høringen om SMV en. Med en mail til sekretariatet d.
2. december 2021 har Økonomiforvaltningen således meddelt, at høringen vil finde sted i perioden
24. marts-19. maj 2022. Samtidig har Økonomiforvaltningen meddelt, at der også forventes at
foreligge materiale til en idéfasehøring om metroforbindelse og østlig ringvej d. 24. marts 2022.
Høring herom vil i givet fald komme til at forløbe sammen med høringen om SMV en.

I lyset af de nyt oplysninger om tidsplanen for ovennævnte høringer har Lynetteholm-gruppen
forholdt sig til 

1. om borgermødet bør flyttes til efter d. 24. marts 2022
2. om der kunne stiles efter både at afholde et borgermøde i januar 2022 og et borgermøde efter

d. 24. marts 2022.

Side 23



Lynetteholm-gruppen har fundet, at der bør holdes fast i formålet med borgermødet om at fokusere
på indholdet i SMV en, således at der dermed kan tages højde for input fra de fremmødte borgere i
udarbejdelsen af høringssvaret om SMV en. 

Derfor indstiller Lynetteholm-gruppen, at der fortsat stiles efter ét borgermøde og at det afholdes efter
d. 24. marts 2022, når høringsmaterialet foreligger. Det vil betyde, at datoen for borgermødet lægges
i starten af april 2022 eller kort efter Påske, som er i midten af april 2022.

Ved at flytte borgermødet til efter 24. marts 2022 vil det give bedre mulighed for at skaffe
oplægsholdere, finde lokale, annoncere m.v. At der ved siden af SMV-høringen nu også kan
forventes høring om metroforbindelsen og østlig ringvej, taler yderligere for at lægge borgermødet
efter d. 24. marts 2022.

Lynetteholm-gruppen vil påbegynde planlægningen af borgermødet i starten af det nye år.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager ovenstående orientering fra Lynetteholm-gruppen til
efterretning.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 20.000 kr. til et borgermøde om Lynetteholm.

Videre proces

Lynetteholm-gruppen planlægger og gennemfører borgermødet sammen med sekretariatet.
Borgermødet holdes primo eller medio april 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog orienteringen fra Lynetteholm-gruppen, der fremgår af afsnittet
"Problemstilling", til efterretning. 
Det indebærer, at borgermødet om Lynetteholm holdes tidligt i høringsperioden 24. marts-19.
maj 2022, så tilkendegivelserne fra borgerne kan indgå i lokaludvalgets behandling af et udkast
til høringssvar om den strategiske miljøvurdering.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Puljeansøgninger, december 2021 (2021-0387628)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000 kr. af
2022-puljen til afholdelse af Christianshavns Bogfestival den 21.-27. marts 2022. Støtten må
kun anvendes til aktiviteter på Christianshavn. Lokaludvalget opfordrer Christianshavns
Bibliotek til at søge Amager Vest Lokaludvalg om støtte til den del af bogfestivalen, som holdes
på Islands Brygge.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver en kurator tilsagn om 12.000 kr. af 2022-puljen til en
udstilling på Gallopperiet i maj 2022 med den danske kunstner L M Salling. 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Christianshavns Bogfestival 2022

Christianshavns Bibliotek søger om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af
Christianshavns Bogfestival den 21.-27. marts 2022.

Bogfestivalen fejrer litteraturen med forfatterforedrag, samtaler, litteraturvandringer m.m. i smukke og
inspirerende omgivelser. I 2022 skruer man op for sanserne, og lader publikum lugte, smage, høre,
føle og se litteraturen på nye måder. Tekstens sanselighed kommer til live, og poesi og litteratur
bliver sat i spil på smagfulde måder. Læserne hjælpes til at levendegøre de litteraturoplevelser, som
de normalt selv skal forestille sig.

Bogfestivalen foregår på forskellige adresser på Christianshavn, evt. med enkelte afstikkere til
Refshaleøen eller Islands Brygge. Nogle aktiviteter er gratis, mens andre koster et mere eller mindre
beskedent beløb.
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Støtten fra lokaludvalget skal gå til honorarer til forfattere, foredragsholdere og andre udøvende
kunstnere, der deltager i Bogfestival. Udgiftsbudgettet er på 125.000 kr. Der regnes med
billetindtægter for 5.000 kr. Bogfestivalen får 30.000 kr. i tilskud fra Statens Kunstfond.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. Lokaludvalget har støttet bogfestivalen flere gange;
senest i juni i år.

Det fremgår også af retningslinjerne, at lokaludvalget udelukkende giver støtte til aktiviteter, der
foregår i Christianshavns Lokaludvalgs område. Ansøgeren giver udtryk for, at dele af bogfestivalen
eventuelt holdes på Islands Brygge, som er udenfor Christianshavns Lokaludvalgs område.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter bogfestivalen.

Arbejdsgruppens anbefaling

Til trods for Lolaudvalgets retningslinjer om støtte til ansøgere der tidligere, har modtaget støtte, så
finder gruppen arrangementet interessant og anbefaler undtagelsesvist at støtte med det ansøgte
beløb på kr. 15.000,00, da vi finder bogfestivallen inspirerende, dialogskabende og lokalt forankret.
Betingelsen for at yde støtten, er at aktiviteten sker på Christianshavn. Hvis man påtænker aktiviteter
på Islands Brygge, som det er fremført i ansøgningen, så henviser gruppen til at Christianshavns
Bibliotek også ansøger om puljemidler fra Amager Vest Lokaludvalg.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000 kr. til afholdelse af
Christianshavns Bogfestival den 21.-27. marts 2022. Støtten må kun anvendes til aktiviteter på
Christianshavn. Lokaludvalget opfordrer Christianshavns Bibliotek til at søge Amager Vest
Lokaludvalg om støtte til den del af bogfestivalen, som holdes på Islands Brygge.

 

2. Udstilling på Gallopperiet

En kurator søger om 12.000 kr. af 2022-puljen til en udstilling på Gallopperiet i maj 2022 med den
danske kunstner L M Salling. L M Salling (f. 1989) er uddannet fra Helsinki Fine Arts Academy. I
dag arbejder hun i Danmark og Finland. Med sin kunst kredser Salling om de mere mørke og
introverte sider af den menneskelige natur, ofte med udspring i en frustration over sociale og
institutionelle strukturer. Med en kritisk tilgang undersøger hun ofte symboler, tegn og betydninger,
men sjældent stiller spørgsmål ved. Hun modellerer og ændrer det genkendelige, så man ofte ser de
bagvedliggende strukturer. Sådan giver Salling nye perspektiver på omverdenen.

Salling vil i Gallopperiet skabe et stedsspecifikt værk, der tager afsæt i Christianshavn og de
begivenheder, der har fundet sted i lokalområdet Med et næsten arkæologisk eller antropologisk
tilgang vil Salling udforske området. På Gallopperiet vil hun skabe et rum af ruiner, som de
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besøgende kan træde ind i. I dette rum vil hendes fund og fortællinger fra Christianshavn træde frem
gennem alsidige medier.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt på materialer og udstillingsgebyr til Gallopperiet.
Udgiftsbudgettet er på 45.000 kr. Der tages ikke entré.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter udstillingen.

Arbejdsgruppens anbefaling

Til trods for Christianias lukkethed, mener vi at der er tale om et offentligt arrangement, som er lokalt
forankret, dialogskabende og spændende. Derfor anbefaler vi at der støttes med det ansøgte beløb
på kr. 12.000,00, der tages fra Lokaludvalgets 2022 puljemidler.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en kurator tilsagn om 12.000 kr. af 2022-puljen til en udstilling
på Gallopperiet i maj 2022 med den danske kunstner L M Salling. 

Økonomi

I 2022 er rammen for puljeansøgninger 197.105 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 15.000 kr.
af 2022-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for yderligere
27.000 kr. af 2022-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000
kr. af 2022-puljen til afholdelse af Christianshavns Bogfestival den 21.-27. marts 2022. Støtten
må kun anvendes til aktiviteter på Christianshavn. Lokaludvalget opfordrer Christianshavns
Bibliotek til at søge Amager Vest Lokaludvalg om støtte til den del af bogfestivalen, som holdes
på Islands Brygge.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en kurator tilsagn om 12.000 kr. af
2022-puljen til en udstilling på Gallopperiet i maj 2022 med den danske kunstner L M Salling. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje, december 2021 (2021-0399396)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2021-pulje og 2022-pulje til efterretning

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje til
efterretning. Se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning. 

2. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

Bilag
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1. Økonomioversigt 2021
2. Økonomioversigt 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Lukket punkt: Anerkendelsesprisen 2021 (2021-0364094)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at give to Anerkendelsespriser. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til den integrerede institution Christianshavns Asyl

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til maleren Lisbet Pinnerup Møller.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
indkøb af to plaketter til prismodtagerne.

Problemstilling

I mødet den 30. november 2016 besluttede lokaludvalget at indstifte Anerkendelsesprisen. Hensigten
med prisen er at gøre opmærksom på christianshavnere, der viser vejen frem for Christianshavn. Prisen
kan fx gives for årets initiativ, en forskønnelsesindsats, for et partnerskab, for en forenings aktiviteter
eller lignende, der har gjort en positiv forskel for Christianshavns beboere. Med prisen vil
lokaludvalget påskønne de, der bidrager til udvikling af initiativer i lokalområdet.

I mødet den 23. januar 2019 besluttede lokaludvalget, at Anerkendelsesprisen kan uddeles til en
organisation, forening, institution, netværk eller lignende og til enkeltpersoner, men ikke til firmaer.

Lokaludvalget kan beslutte at give Anerkendelsesprisen til flere. Lokaludvalget kan også beslutte ikke at
uddele Anerkendelsesprisen, hvis det vurderer, at der ikke er anerkendelsesværdige kandidater blandt
de foreslåede.

I mødet den 27. oktober 2021 besluttede lokaludvalget at offentliggøre muligheden for at indstille
kandidater til Anerkendelsesprisen 2021. Det har været annonceret på lokaludvalgets hjemmeside og
facebookside samt i lokaludvalgets nyhedsbrev og i lokale medier. Fristen var den 5. december 2021.

Lokaludvalget modtog tre forslag med tre forskellige kandidater til prisen. 

Løsning
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Lokaludvalgets forretningsudvalg foreslår, at lokaludvalget giver Anerkendelsespriser til den integrerede
institution Christianshavns Asyl og til maleren Lisbet Pinnerup Møller.

Priserne gives for Lisbet Pinnerup Møllers trappemaleri i Christianshavns Asyl, der snor sig op ad
væggene langs den indendørs trappe igennem to etager og er fyldt med detaljer fra Christianshavn. 

Lisbet Pinnerup Møller.er ikke indstillet til at modtage prisen, men forretningsudvalget mener, at hun
skal anerkendes på lige fod med Christianshavns Asyl. 

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 15.000 kr. af 2021-puljen til Anerkendelsesprisen 2021.
Heraf afsættes 10.000 kr. til prismodtagerne og 5.000 kr. til indkøb af to plaketter.

Videre proces

Umiddelbart efter lokaludvalgsmødet den 15. december 2021 spørger sekretariatet prismodtagerne, om
de vil modtage Anerkendelsesprisen. I givet fald overfører sekretariatet prispengene til prismodtagerne
hurtigst muligt.

Plaketterne overrækkes til prismodtagerne under lokaludvalgets nytårskur den 7. januar 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at give en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje
til den integrerede institution Christianshavns Asyl

2. Lokaludvalget besluttede at give en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje
til maleren Lisbet Pinnerup Møller.

3. Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
indkøb af to plaketter til prismodtagerne.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Meddelelser (2021-0399398)

Beslutning
Fejring af Danmarks første sandkasselegeplads

Jette Arendrup oplyse, at i starten af 2022 vil arbejdsgruppen søge lokaludvalget om 15.000 kr. til et
arrangement på Christianshavns Vold, der fejrer Danmarks første sandkasselegeplads.

 

Dokumentation af Lynetteholm

Frode Neergaard oplyste, at en fotograf vil dokumentere tilblivelsen af Lynetteholm. Det vil bl.a. ske
med undervandsfotos. Fotografen ønsker at møde lokaludvalgsmedlemmer om sagen. Mødet holdes
i januar 2022.

 

Ørkenfortet

Jens Eskildsen oplyste, at han har set busser til Ørkenfortet parkere i Strandgade den 1. og den 3.
december 2021. Da de kørte derfra, kørte de ad Strandgade og Wildersgade til Torvegade.  Han
oplyste desuden, at skiltene i Strandgade foran hotellet om parkeringsforbud er sat op af hotellet. En
borger, som også er suppleant i lokaludvalget, har kontaktet politiet om det.

Jane Lytthans oplyste, at hun har set en bus holde i 2. position ved hotellet. Der holdt taxier i 1.
position.

Henrik Vilsbøll oplyste, at han vil tage sagen op med sin partiforening.

Gert Vincent oplyste, at han har nævnt sagen for en partifælle, der sidder i Teknik- og Miljøudvalget.

Mogens Holm oplyste, at han taler om sagen med partifæller, som sidder i Borgerrepræsentationen.

 

ATPs ejendomme på Christiansbro

Poul Cohrt oplyste, at han har fået svar fra ATP Ejendomme om, at det er korrekt, at Nordea Bank nu
delvis er fraflyttet ejendommen på Strandgade 3, dvs. kontorejendommen. Der vil dog fortsat være en
division, nemlig Nordea Investment Management, som fortsætter som lejer i ejendommen samt en ny
kunde, der flytter ind primo 2022. ATP Ejendomme planlægger fortsat, at ejendommen skal benyttes
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til kontorejendom i lighed med i dag - dog med flere lejere og ikke som domicil. ATP Ejendomme har
således ikke planer om bydelsorienterede aktiviteter i større udstrækning end i dag.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  Eventuelt (2021-0399399)

Beslutning
Christian Christensen orienterede om personalesituationen i sekretariatet.

Poul Cohrt ønskede alle en god jul og et godt nytår.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 15. december 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.06.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
9. Borgermøde om Lynetteholm: Strategisk Miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling
10. Puljeansøgninger, december 2021
11. Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje, december 2021
T1. Tryghedsskabende tiltag for fodgængere og cyklister på Refshalevej og Forlandet
3. Distortion 2022
4. Ønsker til udviklingen af Nyholm
5. Fortætning i gårde og huludfyldning i karreer
6. Bopælspligt
7. Ønskeliste vedr. Overførselssagen
8. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
12. Lukket punkt: Anerkendelsesprisen 2021
13. Meddelelser
14. Eventuelt 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Lars Josephsen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Marianne Olsen
Sofiebadet Kirsten V. Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
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Det Radikale Venstre Gert Vincent
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Socialistisk Folkeparti Henrik Vilsbøll
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

Fraværende med afbud

Ruth Plovgaard. I stedet deltog hendes 1. suppleant Marianne Olsen.
Carsten Junge Pedersen. I stedet deltog hans 2. suppleant Lars Josephsen.
Katinka Haxthausen. Afbuddet kom for sent til, at en suppleant kunne indkaldes.

Fraværende uden afbud

Poul Nielsen.

 

Fraværende i mødet

Elin Johansson ankom til mødet kl. 20.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 8.

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 26. januar 2022 kl. 18.30 i Christianshavns
Beboerhus, Dronningensgade 34, eller på Teams.
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